
Zápis z jednání kontrolního výboru č.13/2016 
ze dne 7. 6. 2016 

 
Předmětem jednání byly Městské lesy – popis, hospodaření, plnění LHP, zodpovědná osoba za MěÚ, dle 
úkolu daného zastupitelstvem. 
Jednání byli přítomni: 

- za kontrolní výbor R. Pírková, Ing. M. Palhoun, omluven J. Šturm. 
- za Lesní družstvo Vysoké Chvojno s.r.o. jeho jednatel Radomír Charvát 

 
Městskými lesy se kontrolní výbor zabýval již v roce 2011 na základě stížnosti Ing. Bohuňka na 
nedodržování nájemní smlouvy o pronájmu cca 52 ha Městských lesů p. Matoušovi – viz. Zápis kontrolního 
výboru č. 3/2011 z 18.1.2012. I na základě tohoto jednání byla smlouva o pronájmu zrušena a díky 
tehdejšímu starostovi p. Mačkovi byla v roce 2013  uzavřena Rámcová smlouva o obhospodařování lesů o 
rozloze cca 182 hektarů s LD Vysoké Chvojno.  
Předmětem plnění této Rámcové smlouvy jsou lesnické práce na lesním majetku města Borohrádek včetně 
výkupů vytěženého dřeva a ostatních produktů lesa. Na jednotlivé druhy prací jsou uzavírány jednotlivé 
smlouvy o dílo s upřesněním prací a cen.  
 

 
Na základě rozhovoru s p. Charvátem a předložených dokladů kontrolní výbor konstatuje 

1. LHP je vypracován a končí v roce 2020. 
2. Na jednotlivé druhy prací jsou uzavírány samostatné  smlouvy o dílo v souladu s Rámcovou 

smlouvou. Všechny uzavřené smlouvy o dílo byly p. Kapuciánovou předloženy vč. Rámcové 
smlouvy. 
Práci dle jednotlivých smluv přebírá Ing. Kliment, který odsouhlasuje proplácení jednotlivých faktur. 

3. Těžba na majetku města: 2011  p. Matouš 623 m3 160%   z možné roční těžby 
     2012 LD VCH     5 m3     1,3% z možné roční těžby 
     2013 LD VCH 513 m3     80%  z možné roční těžby  
     2014 LD VCH 398 m3     62%  z možné roční těžby 
     2015 LD VCH 611m3      96%  z možné roční těžby 

           Z tabulky jasně vyplývá, že p. Matouš těžil bez ohledu na stabilitu porostů. Naopak LD VCH se    
snaží těžit okolo 80% ročního etátu, což zaručuje stabilitu městských lesů a pravidelný příjem do 
rozpočtu města.  
4. Marže LD VCH z prodeje dřeva, který je příjmem města, je 8%. Stejně tak jsou příjmem města 

dotace na rozvoj lesů příměstského typu. 
5. Při lesních pracech na našich porostech využívají pracovníky z Borohrádku. 
6. Uzávěrka za I. pol. 2016 bude okolo 10. 7. Při té příležitosti navrhuje p. Charvát kontrolnímu výboru 

prohlídku městských lesů. Samozřejmě je možná účast zastupitelů. Termín domluví se starostou. 
7. LD VCH spravuje lesy o výměře cca 9.000 ha. 
8. Jednou za rok dělají pro děti přednášku o využití dřeva. Ročně projde tímto kurzem cca 600 dětí. 

 
 
   Kontrolní výbor doporu čuje 

 
Kontrolní výbor doporučuje pokračovat i nadále ve spolupráci s Lesním družstvem Vysoké Chvojno 
vzhledem k profesionálnímu přístupu družstva k hospodaření v Městských lesích Borohrádek. 
Dále doporučuje dojednat pro zastupitele, případně i pro jiné zájemce exkurzi do lesů v majetku města. 

 
                                        Radomila Pírková 
       předsedkyně kontrolního výboru 
 
 
Vyjádření p. Charváta: emailem odsouhlasil zápis kontrolního výboru. 


